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BRMG-KSiLP. V.0012.8. 2012 

 
 

PROTOKÓŁ  NR 21-8/2012 

z   posiedzenia  

Komisji  Samorządu i Ładu Publicznego  Rady Miasta Gdańska , 

 które  odbyło  się  20 czerwca  2012r.  
 

 

Posiedzenie Komisja   rozpoczęła o  godz. 16,00  
 

Obecni: wg załączonej listy obecności, która  stanowi załącznik Nr 1  do niniejszego 

protokołu. 
 

Na  stan 6 (sześciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło  6 (sześciu ) czyli było 

quorum  do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Lista  pozostałych  osób uczestniczących  w  posiedzeniu  stanowi załącznik nr  2  do 

niniejszego protokołu. 
 

 Marcin Skwierawski - Przewodniczący Komisji  powitał  wszystkich obecnych, stwierdził  

quorum. Przedstawił   porządek  obrad, który  stanowi załącznik nr  3  do protokołu i  

poinformował, Ŝe  do punktu  1  porządku  wpłynęły  dwa  projekty  uchwał: 

• druk nr  604– zmieniająca  uchwałę  w sprawie  przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska  na lata 2012-2040; 

• druk nr 605  - zmieniająca  uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta 

Gdańska na  2012 rok. 

Zaproponował  omówić  powyŜsze  projekty w punkcie  1b i 1 c,   a jako  punkt  1a  

zaproponował   - sprawy organizacyjne  Komisji. 

Komisja nie zgłosiła uwag do tak zaproponowanego  porządku obrad  i jednogłośnie –  

5  głosami za- przyjęła  tak  zaproponowany  projekt  uchwały.  
 

W  trakcie posiedzenia, na wniosek  pana Dymitrisa T. Skurasa    Komisja  jednogłośnie – 5 

głosami za -  rozszerzyła przyjęty   porządek obrad  o  druk nr 607, tj. projekt  uchwały  w 

sprawie  wyraŜenia opinii o lokalizacji  kasyna  gry  ( Wielkie Młyny) 

Komisja informacji  nt. omawianych  uchwał  wysłuchała  przed  oficjalnym  rozpoczęciem  

obrad.  

 W  związku z powyŜszym,  ostatecznie Komisja procedowała  wg  następującego  

porządku  obrad: 
 

1a. Sprawy  organizacyjne Komisji. 

 

1b. Opiniowanie     projektu     zmieniająca     uchwałę    w   sprawie   przyjęcia  

      Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  na lata 2012-2040  

     -  druk nr 604 
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1c. Opiniowanie projektu  uchwały zmieniająca  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  

      budŜetu Miasta Gdańska na  2012 rok – druk nr 605. 

 

2 a. Opiniowanie projektu uchwały RMG w  sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji  

        kasyna  gry  -  druk nr 582 (Szafarnia  6) 

 

2b. Opiniowanie projektu uchwały  RMG w  sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji  

        kasyna  gry  -  druk nr 607  ( Wielkie Młyny)  
 

3. Przyjęcie  projektu uchwały  w sprawie rozpatrzenia odwołania od  Zarządzenia   

     Nr 645/12  Prezydenta Miasta Gdańska  z dnia 27 kwietnia 2012r. w sprawie  

     stwierdzenia niewaŜności Apelu Nr VIII/2/2012 Rady Osiedla StrzyŜa z dnia  

     27 marca 2012r.w sprawie zagospodarowania przestrzennego Pasa Nadmorskiego. 
 

4. Sprawy  bieŜące, korespondencja, wolne wnioski. 

 

PUNKT  1 a 
Sprawy  organizacyjne Komisji. 
 

Przewodniczący Komisji  Marcin Skwierawski    zwrócił  się do obecnych  członków Komisji, 

czy  dotychczasowy termin spotkań  Komisji Samorządu i Ładu Publicznego  tj.  środa  

godz. 16,00  wszystkim odpowiada,  bo ostatnio  są problemy z  punktualnym  

rozpoczęciem posiedzeń oraz   wychodzenie  przed  zakończeniem posiedzenia, co utrudnia  

procedowanie. 

Obecni na sali    radni: 

• Kazimierz Koralewski, 
• Przemysław  Ryś 
• Lech Kaźmierczyk 
• Aleksandra  Dulkiewicz  
• Marcin Skwierawski  
Nie zgłosili   uwag  do  w/w  terminu, potwierdzili, Ŝe   jest on dla nich   odpowiedni. 

Radny Lech Kaźmierczyk, co prawda  wolałby   wcześniejszą godzinę  rozpoczęcia  tj. 14,00 

ale  ostatecznie, nie  kwestionuje godziny  16,00. 

W związku z  powyŜszym   dotychczas   ustalone terminy  spotkań  są  podtrzymane -  środa  

(tydzień  przed  sesją)  godz.  16,00.  

PUNKT  1 b 
Opiniowanie     projektu     zmieniająca     uchwałę    w   sprawie   przyjęcia  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  na lata 2012-2040  -  

druk nr 604 

 
Druk nr 560  – Sprawa  BRMG-S.0006.167.2012  - Oryginał  projektu uchwały wraz z 

uzasadnieniem  przy protokole z  sesji Rady Miasta Gdańska  z 28 czerwca  2012r.  

 

 Projekt uchwały omówiła pani Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor  Wydziału   

Finansowego.  
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Opinia: 

Komisja bez  dyskusji i uwag  – 4 głosami za, przy  1 głosie  przeciwnym  i 0 głosach  

wstrzymujących  się  – pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  (Opinia 

Nr 21-8/51-10/12. 
 

PUNKT  1 c 
Opiniowanie projektu  uchwały zmieniająca  uchwałę  w sprawie  uchwalenia  

budŜetu Miasta Gdańska na  2012 rok – druk nr 605. 

 

 

Druk nr 605  – Sprawa  BRMG-S.0006.168.2012  - Oryginał  projektu uchwały wraz z 

uzasadnieniem  przy protokole z  sesji Rady Miasta Gdańska  z 28 czerwca 2012r.  
 

 Projekt uchwały omówiła pani Jolanta Ostaszewska  - Dyrektor  Wydziału   

Finansowego.  

Opinia: 

Komisja bez  dyskusji i uwag, jednogłośnie – 4 głosami za – pozytywnie zaopiniowała  

przedmiotowy  projekt  uchwały  (Opinia Nr 21-8/52-11/12). 

 

 

PUNKT   2.a 
Opiniowanie projektu uchwały RMG w  sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji 

kasyna  gry  -  druk nr 582 (Szafarnia  6)  

 

Druk nr 582  – Sprawa  BRMG-S.0006.145.2012  - Oryginał  projektu uchwały wraz z 

uzasadnieniem  przy protokole z  sesji Rady Miasta Gdańska  z 28 czerwca 2012r. 
 

Projekt uchwały omówił pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor  Wydziału   Gospodarki 

Komunalnej. Powiedział  między innymi, Ŝe  z wnioskiem o wydanie opinii  wystąpiła 

Spółka  Estrada   Polska   z siedzibą  w Opolu, która  planuje  utworzenie  kasyn  gry  w 

lokalu uŜytkowym  o powierzchni 310 m kwadr.  połoŜonym w kompleksie apartamentowo-

usługowym Hotelu Gdańsk  przy ul. ul. Szafarnia 6, lok.U5 i U6 z  wykorzystaniem bazy  

sprzętowej i kadrowej  likwidowanych salonów gier. Lokal  ten juŜ  był  pozytywnie 

zaopiniowany uchwałą Nr VII/81/11 RMG z  dnia 17 lutego  2011r.  na  wniosek ZPR SA, 

która  nie uzyskała koncesji Ministra Finansów. Poinformował, Ŝe  zgłoszona  zostanie  

autopoprawka, mówiąca o uchyleniu  w/w uchwały . 
 

Dodał, Ŝe  Rada  nie moŜe   uchylić  się od  wydania  opinii. 
 

Komisja w krótkiej  dyskusji stwierdziła, Ŝe nie ma  uwag  do  wskazanej lokalizacji. 

 

Opinia: 

Komisja – 3 głosami za, przy  1 głosie  przeciwnym i 1 wstrzymującym się  – pozytywnie 

zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  wraz z autopoprawką. (Opinia Nr 21-8/53-

12/12) 
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PUNKT   2.b 
Opiniowanie projektu uchwały RMG w  sprawie wyraŜenia opinii o lokalizacji 

kasyna  gry  -  druk nr 607 ( Wielkie Młyny 16))  

 

Druk nr 582  – Sprawa  BRMG-S.0006.170.2012  - Oryginał  projektu uchwały wraz z 

uzasadnieniem  przy protokole z  sesji Rady Miasta Gdańska  z 28 czerwca 2012r. 
 

Projekt uchwały omówił pan Dymitris T. Skuras - Dyrektor  Wydziału   Gospodarki 

Komunalnej. Powiedział  między innymi, Ŝe  z wnioskiem o wydanie opinii  wystąpiła  

równieŜ Spółka  Estrada   Polska   z siedzibą  w Opolu. Estrada  jest operatorem dwóch  

salonów gier  przy  ul. Garbary  i Partyzantów,  którym koncesje  wygasają w 2012r.  

Wojewódzkie Zrzeszenie Handlu i Usług w  Gdańsku jako najemca obiektu uzyskało zgodę  

właściciela nieruchomości  -  Gminy Miasta Gdańsk na wydzierŜawienie 381,10 m kwadr.  

powierzchni  uŜytkowej  połoŜonej  na II piętrze budynku  Centrum Handlowego „Wielki 

Młyn” połoŜonego przy ul. Wielkie Młyny 16. 
 

Komisja w krótkiej  dyskusji stwierdziła, Ŝe nie ma  uwag  do  wskazanej lokalizacji i 

przystąpiono  do głosowania. 
 

Opinia: 

Komisja – 4 głosami za, przy  1 głosie  przeciwnym i 0  wstrzymujących się  – pozytywnie 

zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  wraz z autopoprawką. (Opinia Nr 21-8/54-

13/12. 
 

PUNKT   3 
Przyjęcie  projektu uchwały  w sprawie rozpatrzenia odwołania od  Zarządzenia  

Nr 645/12  Prezydenta Miasta Gdańska  z dnia 27 kwietnia 2012r. w sprawie 

stwierdzenia niewaŜności Apelu Nr VIII/2/2012 Rady Osiedla StrzyŜa z dnia 7 

marca 2012r.w sprawie zagospodarowania przestrzennego Pasa Nadmorskiego. 
 

Marcin Skwierawski – przewodniczący Komisji  zwrócił  się do  przewodniczącego Zarządu 

Osiedla StrzyŜa  o rozwaŜenie moŜliwości  wycofania  złoŜonego odwołania  z dnia 28 maja 

2012r. na  co pan Andrzej Witkiewicz  nie wyraził zgody. 
 

 Andrzej Bodakowski  - radca  prawny  omówił  projekt  uchwały, który  stanowi załącznik  

nr 4 do niniejszego  protokołu.  
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 

Panie przewodniczący, ile podjęliście  uchwał   w tej sprawie  pasa  nadmorskiego.  
 

Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący  Zarządu Osiedla  StrzyŜa 

Trzy. Rezolucja, Apel,  a Ŝe i on został  uchylony  to  podjęliśmy  Oświadczenie, ale nie 

dotyczące  bezpośrednio pasa,  tylko  dotyczące tego, Ŝe  Rada  oświadcza, Ŝe  się nie  

zgadza  z ciągłym uchylaniem  naszych uchwał. Nam  nie  chodzi o pas  nadmorski w  tym 

oświadczeniu, ale  bardziej o zamykanie ust Radzie Osiedla.  
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Andrzej Bodakowski  - radca  prawny   

Wydaje  mi się Panie Przewodniczący, Ŝe tutaj na tej sali uŜycie pojęcia „zamykanie  ust” 

nie jest  chyba właściwe.  Pan  Witkiewicz   wycofał  się z tej  wypowiedzi.  

Oświadczenie faktycznie  zostało  podjęte, a poniewaŜ nie dotyczyło ono terenu  innej 

jednostki  pomocniczej, tylko było wyrazem przekonania  -  stwierdziła, Ŝe nie zgadza  się 

z faktem podjęcia negatywnych  rozstrzygnięć nadzorczych przez Prezydenta Miasta 

Gdańska - w stosunku  do tego oświadczenia  zarządzenie  nadzorcze nie zostało wydane. 
 

Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący  Zarządu Osiedla  StrzyŜa 

Na poprzednim posiedzeniu Komisji argumentowałem,  jaki  pas  nadmorski stwarza  nam  

widoki  i  wpływa na warunki Ŝycia mieszkańców.   

W odwołaniu wystarczy wskazać, Ŝe strona odwołująca nie zgadza się z   rozstrzygnięciem  

organu nadzorczego  i w związku z tym  całe nasze uzasadnienie jest niepotrzebne. 

Wystarczyło   napisać, Ŝe   odwołujemy  się  i organ powołany  do tego, czyli Rada Miasta  

powinna przeanalizować  całą  procedurę. 
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 

Powtórzę,   wycofajmy  to odwołanie, bo jest  to rzecz niepotrzebna. Zamiast   zająć  się  

sprawami waŜnymi dla miasta, sprawami waŜnymi dla jednostek pomocniczych  zajmujemy  

się  tym,  czyje  jest na górze. Myślę, Ŝe nie o to nam wszystkim chodzi. Znamy  Ciebie 

jako  świetnego społecznika, osoby oddanej  sprawie, dlatego podtrzymuję   moją  prośbę, 

abyśmy nie musieli się tym dalej zajmować, co będzie  z poŜytkiem dla nas  wszystkich. 

Będzie  to jaskółka  na dalsza współpracę. 
 

Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący  Zarządu Osiedla  StrzyŜa 

Jedna  jaskółka  juŜ była, a tego  odwołania absolutnie nie wycofuję.  
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 

Czy jeszcze  ktoś ma  coś  do  dodania  w temacie.  
 

Andrzej Witkiewicz  - przewodniczący  Zarządu Osiedla  StrzyŜa 

To  co było mówione, to nie zupełnie  do końca  jest tak. Punkty 7-10  § 14  Statutu,  o 

których pan mecenas mówił, dotyczą  podejmowania uchwał. My nie podjęliśmy  uchwały, 

lecz  apelujemy na podstawie innego punktu. § 4 dotyczący zadań  jednostki pomocniczej , 

co prawda  nie są one podzielone   na  organy jednostki, ale   są dwa organy  jednostki: 

wykonawczy i uchwałodawczy. Skoro nie zostało  napisane, Ŝe  zadania te dotyczą  organu  

wykonawczego  to moŜna  domyślać  się, Ŝe chodziło tutaj o organ uchwałodawczy.  
 

Marcin Skwierawski  - przewodniczący Komisji 

Chodzi o to, aby nie robić niepotrzebnej polityki, a  pracować i tworzyć.  
 

Kazimierz Koralewski -  członek Komisji 

Chciałbym, aby rada osiedla miała świadomość i pewność,  Ŝe  mamy do nich  szacunek, i 

nie chcemy  się  z nimi konfliktować. 

Trzeba  by zakomunikować wyraźnie, Ŝe tego  rodzaju uchwały  nigdy nie przejdą i myślę, 

Ŝe  to będzie wyraźny komunikat. Rozmawiałem z innymi  radnymi i jest taka  

determinacja, Ŝeby nie mylić  roli  jednostki pomocniczej, Ŝeby  raczej jednostka 

pomocnicza  była skoncentrowana na  działaniach na swoim terenie. To byłby początek  tej 

dobrej współpracy z Radą Miasta. Ale jeśli miałoby  to iść  w tą  stronę, Ŝe  50 % 
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aktywności  radnych  to będzie pisanie i podejmowanie takich  uchwał, o które będą potem 

się  spierać  z swoimi radnymi -  owszem  całym sercem ze  wszystkimi radnymi z jednostek 

pomocniczych, ale   określmy jakąś granicę. Jednostki pomocnicze  powinny mieć  wyraźny 

komunikat  i powiedziane wprost -  to co mogą  robić  jednostki pomocnicze  to niech  

robią,  czego nie to  nie, bo kaŜda taka akcja, uchwała będzie uchylona. Debaty 

wielogodzinne  rozpatrujące odwołanie,  bo mogą nas nimi nękać  nic  nie zmienią w 

naszym stanowisku.   

Rada Osiedla  chcąc  być  na tym  terenie, to musi się czymś  wykazać  na tym terenie i 

moim zdaniem, musi mieć bezpośredni  kontakt  z mieszkańcami lepszy  niŜ  my. 

Jeśli  będą chcieli podjąć  uchwałę w  sprawie  obszaru  nadmorskiego  to niech zrobią  to 

jak Radni Miasta  Gdańska – napisali pismo i wszyscy  się pod  tym podpisali i  było  to 

przyjęte  jako apel. Ale jeśli chodzi o formalne sprawy  to jednostki pomocnicze w  tym 

momencie weszły  w buty radnych miasta Gdańska, czego w  statutach  nie mają  i na  taką 

zmianę prawdopodobnie  zgody nie będzie.  
 

Przewodniczący  po  krótkiej  dyskusji, dodatkowych  wyjaśnieniach poddał pod głosowanie   

projekt  uchwały  zawarty w   załączniku nr 4  do niniejszego  protokołu, który  

Komisja   przyjęła  jednogłośnie  – 6 głosami  za - i skieruje  go pod  obrady najbliŜszej 

sesji rady, tj. 28 czerwca 2012r.    

 

Przewodniczący Komisji  wyraził  nadzieję, Ŝe  była to  ostatnia  uchwała  z tej materii  

procedowana na posiedzeniu Komisji. 

 

PUNKT    4 
Sprawy  bieŜące, korespondencja, wolne wnioski. 

 

W  punkcie tym nie zgłoszono  Ŝadnych spraw, w związku z tym Przewodniczący Komisji 

stwierdził  wyczerpanie porządku obrad, podziękował za  udział w  posiedzeniu  i zamknął  

posiedzenie  -  godz. 17,45. 

 

                                                                            Przewodniczący Komisji 

                                                                    Samorządu i Ładu Publicznego 

 

                                                                          Marcin Skwierawski 

 

 

Protokół sporządziła:  

 

Bogusława Pieklik 

 


